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A01. Goedkeuring van het verslag van 14/09/2021 

• Goed te keuren in de novemberzitting van de Raad van Bestuur 

A02.    SDG's - Video's 

a) SDG1-video online - 05/10/2021 

OME legt uit dat de upload met een dag werd uitgesteld om samen te vallen met het 

SDG-forum: 

• Het 1er fiche is op 5/10 online gegaan, alle organisaties kunnen het 

gebruiken in hun communicatiemateriaal 

• Aan alle leden van de mailinglijst (meer dan 2000) werd een e-mail 

gezonden. 



• De 2ème video staat vandaag online. We eindigen eind november, twee 

weken voor de EU PH dagen 

• Deze video's zijn een goede manier om de boodschappen over te brengen 

PG vindt het een goede investering en omdat het tekenfilms zijn, zal het niet oud 

worden. 

VDE dringt erop aan dat de zichtbaarheid van dit instrument behouden blijft en dat er 

tijdens de AV van 2022 opnieuw over gesproken wordt. Het zal ook nodig zijn om deze 

video's te gebruiken op sociale netwerken, tijdens een vergadering als er een gast is, 

om het te sturen naar de CFDD... 

EDS bevestigt dat deze video's op lange termijn regelmatig gebruikt kunnen worden, 

omdat het huidige armoedebeleid geen verbetering zal brengen... 

VDE benadrukt dat Olivier het materiaal zeer goed heeft voorbereid: de kaarten zijn 

tijdloos. Nu moeten we ze gebruiken en niet vergeten dat te doen! 

OME wees erop dat zij ook kunnen worden gebruikt voor de CSNPH en voor de 

adviesraden. 

b) SDG-forum - 05/10/2021 

OME legde uit dat de video's werden gebruikt in de Hub. Dit bevestigde dat het een 

zeer goede manier is om de discussie op gang te brengen. Slechts 10 van de 30 

ingeschrevenen waren aanwezig, wat jammer is, maar het kan niet anders... 

EDS: het is geen instrument dat op lange termijn kan worden gebruikt. Het zal moeten 

worden gebruikt in GA's 

VDE: het materiaal bestaat, in 3 talen. Je moet het gebruiken. Vergeet niet... 

OME te gebruiken met andere gesprekspartners  

c) Informatiebladen 

OME herinnert zich dat de leden van de Raad ze hebben ontvangen voordat ze 

werden verspreid 

De AC heeft niets toe te voegen 

d) Televisie: uitzending BRF? 

OME legt uit dat er 68 vrijkaarten zijn verkregen, hij zal Peter vragen of het werkt. 

Voor de andere TV-stations gebeurt er niets. Wat de lokale Franstalige 

televisiezenders betreft, kreeg hij opnieuw een verzoek van de technicus... 

e) Gebruik door de leden: on-line + animaties 

We hebben het hier al eerder over gehad 

f) Raad van bestuur EDF: verzoek 

OME verklaart dat zij Marie Deninghaus heeft aangeschreven. Het EDF zal de kaarten 

gebruiken op zijn sociale media 

VDE zei dat er gisteren een leidinggevende was. We zullen zien of dit op de agenda 

van de Raad van 18/11 komt. 



g) SPF 

Olivier verklaarde dat hij de communicatiedienst had aangeschreven maar geen 

nieuws had ontvangen 

VDE voegde daaraan toe dat het nieuwe intranet, Huddle, een goed medium zou zijn 

om een aantal video's door te geven. De verantwoordelijke zei dat ze de video's zou 

gebruiken volgens het nieuws 

h) Kabinet Khattabi 

OME legt uit dat een brief die op de avond van het forum aan de minister werd 

gestuurd 

VDE herinnert eraan dat FALC moet worden uitgevoerd en dat brieven moeten 

worden gezonden aan de verschillende ministers, naar gelang van hun bevoegdheden 

A03. Digitalisering van diensten: behoud van de 

keuzemogelijkheid, een noodzaak? 

OME legde uit dat het secretariaat een systematische tendens ziet om alles digitaal te 

maken. Dit mag niet betekenen dat er geen keuze is: de gebruiker moet kunnen kiezen 

tussen verschillende formaten 

VDE voegt eraan toe dat Proximus nu enkel nog elektronische facturen verstuurt. Vroeger 

was het mogelijk papieren facturen te kiezen. Dit is niet langer mogelijk. 

PG wijst erop dat elektronica niet exclusief kan zijn. Veel mensen hebben een PC maar 

geen printer of scanner. 

OME wijst erop dat het voor veel mensen gevaarlijk is slechts één keuze te hebben. De 

persoon moet de mogelijkheid hebben om tussen verschillende formaten te kiezen. In 

geval van een ramp is alles-internet een reëel probleem, zoals bleek uit de overstromingen 

in juli en uit de getuigenis van Peter tijdens de vergadering van de Raad van Bestuur in 

september. 

OME vroeg of hij het EDF hiernaar kon vragen. 

PG bevestigde dat het EDF op de hoogte moet worden gebracht van het probleem. Het is 

ook interessant voor de CSNPH omdat het een realiteit van het leven is. Dit systeem gaat te 

ver omdat het ons leven niet verbetert. 

OME zei dat het EDF bij het uitnodigen van de Raad gewoonlijk vraagt of er nog punten 

moeten worden toegevoegd. De BDF zal van de gelegenheid gebruik maken om voor te 

stellen het punt op de agenda te plaatsen. 

A04. European Disability Card (EDC) 

a) EDC Sloveens voorzitterschap & EDF: Webinar 2021-09-16: 

feedback PG, GM, OME 

PG legt uit dat ze niets hebben ingehouden en dat ze nog geen rapport 

hebben opgestuurd. Ze willen een uitbreiding van het vervoer. Hierop wordt 

sterk de nadruk gelegd. De kwestie van de overdraagbaarheid van sociale 



rechten kwam herhaaldelijk aan de orde. Het is belangrijk om niet deze weg in 

te slaan...  

OME + PG de vergadering werd niet goed geleid. Het webinar was helemaal 

niet interactief. De inhoud was goed, maar er was niet genoeg tijd om vragen 

te stellen, vooral omdat de moderator de tijd monopoliseerde. 

b) Conferentie Sloveens voorzitterschap EDC 2021-11-20 - PG 

tussenkomt voor EDF 

PG legde uit dat haar naam was ingediend. Olivier vertelde Marie dat we 

zouden wachten tot na de webinar 

OME verduidelijkte dat toen hij opnieuw contact had opgenomen met Marie, 

zij het standpunt had ingenomen dat de BDF de tekst van Pierre moest 

opstellen. Dit is extra werk. Hij zal haar daarom een ontwerp voorleggen. Het 

voordeel is dat hij het in de richting van de BDF zal kunnen sturen. 

Marie zal hier iets over te zeggen hebben, maar dit laat ons enige 

zeggenschap over de inhoud en de richting van de tekst. 

PG zei dat hij blij was dat het online was en niet face-to-face. 

VDE herinnert eraan dat het BDF niet aandringt op de opname van het 

vervoersaspect, gezien de situatie van de NMBS. 

A05. Raad van het EDF: 18/11/2021 

a) Deelname GM (BDF) en PG (AEH) 

OK 

b) SDG video: punt gevraagd 

OME verklaart dat zij in dit stadium nog geen definitieve bevestiging heeft 

ontvangen 

c) Andere te registreren onderwerpen :  

▪ Digitalisering van diensten en de behoefte aan keuze? 

EDS kondigt aan dat het een brief van de Brusselse sociale werkers zal 

doorsturen over de betrekkingen met de administraties. In Brussel getuigen 

maatschappelijk werkers steeds meer van de negatieve gevolgen van de 

digitalisering 

▪ Afstemming tussen SCAN-auto's, LEZ en de parkeerkaart: hoe zit 

het in andere landen? 

EDS vroeg of het niet ook interessant zou zijn een subvraag te stellen over het 

effect op de toegang tot diensten. Wie niet over een standaardauto beschikt 

en geen gebruik kan maken van het openbaar vervoer, heeft niet langer 

toegang tot een hele reeks diensten. 

▪ EAA, omzetting: hoe krijgen we de EC zover dat ze de lidstaten 

verplicht de LHRO's in te schakelen? 



PG houdt vol dat het in België heel slecht ging 

VDE legt uit dat de coördinatoren van de omzetting op Belgisch niveau de 

kwestie ontwijken door te zeggen dat alles vastligt en dat er een 

volksraadpleging zal komen... Op onze vraag hoe deze raadpleging zal worden 

uitgevoerd, antwoordden zij dat zij de tekst online zullen zetten! Wij stonden 

erop om geraadpleegd te worden. Er is geen feedback. Ze trokken zich terug 

achter het argument van hun "dead-lines"... 

PG beveelt aan dat we "de spijker op de kop blijven slaan". We zullen de 

spijker op de kop blijven slaan. 

VDE voegt eraan toe dat tijdens de vergadering met minister Lalieux over het 

"Batopin"-dossier, zijn reactie was: "nee, dat is niet goed genoeg"... en dat 

was dat. Batopin opereert zonder controle, hij laveert tussen de hoofdlijnen 

van het Handvest en doet bijna wat hij wil. 

OME wijst erop dat er een probleem is: België verschuilt zich achter wat 

Europa heeft gezegd. 

• Openstelling van de spoorwegmarkt voor andere exploitanten: een 

kans om de toegankelijkheidsverplichting te doen naleven? 

OME legt uit dat dit een gelegenheid is om aan het EDF voor te stellen de 

gebreken op het gebied van toegankelijkheid onder de aandacht te brengen. 

PG stemde ermee in dit punt op de agenda te zetten, aangezien het even 

belangrijk is voor het heden als voor de toekomst. 

OME zegt dat het een voorstel zal doen 

EDS herinnert ons eraan dat dit het jaar van de spoorwegen is. Hebben ze een 

risico analyse studie gedaan.  

• STRA EU voor personen met een handicap 2020-2030: 

uitvoeringsprioriteiten? 

▪ EDS stelde voor de agenda af te wachten en te bezien of het nodig is te vragen 

om het punt toe te voegen. 

PG vindt het belangrijk te weten hoe het plan zal worden uitgevoerd 

A06. ALTER Conferentie, 07-08/07/2022, Université 

Saint-Louis: Oproep voor papers - BDF/CSNPH 

VDE legde uit dat de-institutionalisering een belangrijk punt is voor de BDF. We moeten 

proberen de boodschap van de CSNPH nota over te brengen. Het idee is dat de CSNPH zijn 

nota, samen met de BDF 

EDS beveelt aan dat het contact met ST Louis wordt hervat  

VDE verklaarde dat zij in beginsel een akkoord had ontvangen. Ze zal het navragen bij 

professor Hachez  



A07. BDF - CSNPH standpuntnota over "PSH 

participatie". Om in het Engels vertaald te worden? Om 

op de BDF website geplaatst te worden ? 

EDS vroeg waarom de vertaling in het Engels moet worden gemaakt. Dit is extra werk voor de 

BDF wanneer iedereen kan vertalen via Deepl. 

PG denkt dat vertaling noodzakelijk is 

OME: de vraag is "zetten we het op de site? Zo ja, vertalen we het dan in het Engels 

VDE was van mening dat het de moeite waard zou kunnen zijn dit te doen omdat het EDF niet 

noodzakelijk dezelfde aanpak heeft als het BDF: de samenstelling van de raad is niet 

noodzakelijk een geldig criterium. Dit is een afspiegeling van het secretariaat. Dit zou de 

verschillen in standpunten duidelijk maken. Het is een controversieel onderwerp. 

PG + EDS = akkoord 

OME wees erop dat moet worden nagegaan of de vertaling in het Duits is gebeurd! De BDF 

kan niet in het Engels vertalen en publiceren als het niet ook in het Duits gebeurt. 

VDE zegt dat ze er naar zal kijken. Ze vraagt zich af of Peter niet had gezegd dat hij dat zou 

doen. 

A08. BDF - Oproep tot het indienen van 

lidmaatschapsgelden 2021: late indiening 

OME legde uit dat de oproepen voor bijdragen in april niet waren verzonden. 

MBR bevestigt dat de brieven op 11/10 zijn verzonden 

A09. BDF - Beheersorganen 

Vernieuwing van de organen (AV en raad van bestuur) in 2022 

OME herinnerde de vergadering eraan dat de organen in 2022 moeten worden 

vernieuwd. Het punt zal opnieuw op de agenda van de novemberzitting van de Raad 

van Bestuur worden geplaatst. De keuze is tussen 10 maart of 24 maart.  

PG + EDS kiezen 10 maart 2022. 

GA 2022 - Voorbereiding 

De OME stelt voor de nota over participatie in besluitvormingsprocessen van de CSNPH 

als hoofdthema te gebruiken 

De vraag is wie uit te nodigen? Het secretariaat wacht op suggesties van de Raad van 

Bestuur. 

B01. EU - Conferentie "Jeugd en de toekomst van 

Europa" 26/11/2021, in België: verzoek om bijzondere 

aandacht voor "jeugd en handicaps 

▪ VDE legde uit dat het BDF zou worden ingeschakeld. De agenda moet nog worden 

vastgesteld. In dit stadium heeft zij nog geen feedback ontvangen. 



DIVERSEN 

▪ Cop26: druk op de bouw van elektrische auto's - kobaltschaarste - prioriteiten voor 

sommige gebruikers?  

o OME legt uit dat door de explosieve toename van het gebruik van elektrische 

batterijen en de schaarste van bepaalde metalen zoals kobalt, de gebruikers van 

elektronische rolstoelen op lange termijn in grote moeilijkheden kunnen komen 

o EDS stelt voor te linken naar SDG-video's 

o OME stelt voor om een opzet te maken voor een BDF-nieuwsitem dat mensen aan 

het denken zet over het onderwerp. 

o EDS wijst erop dat toegankelijke voetpaden essentieel zouden zijn om zachte 

mobiliteit te vergemakkelijken... 

o OME legt uit dat zij een Nieuws project zal doen, indien mogelijk 

o De Raad stemt er uiteraard mee in, voor zover mogelijk 

▪ Versterking van het secretariaat ? 

o VDE heeft geen nieuws. Dat hangt van het budget af. Er is een begroting 

aangevraagd door Lalieux, maar die moet wachten tot 2022. 

 


